
MEMO

Aan: Gemeenteraad van Dalfsen
Van: Wethouder von Martels
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Schuldhulpverlening
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De raadscommissie heeft op maandag 21 november uitgebreid gesproken over het armoedebeleid en 
de schuldhulpverlening. Daarbij zijn veel vragen gesteld en zijn diverse suggesties gedaan. Tijdens de 
commissievergadering zijn de meeste vragen mondeling beantwoord. In deze memo zullen de 
belangrijkste opiniërende punten worden beschreven met daarbij een reactie namens het college. 

Bereik regelingen versus (potentiële) doelgroep.
In de tussenevaluatie is een beeld geschetst van de deelname aan de regelingen en de uitgaven die 
hiermee gepaard gaan. Bij de meeste fracties riep dit de vraag op of met de bestaande regelingen de 
volledige doelgroep wel wordt bereikt. Zo werd het voorbeeld genoemd van de ouderenregeling, het 
Jeugdsportfonds en het Jeugdcultuurfonds. Naar het oordeel van enkele fracties is de deelname aan 
de lage kant.
Het is lastig om met een regeling precies de doelgroep te bereiken waar het voor bedoeld is. Een 
theoretische doelgroep die is gebaseerd op bijvoorbeeld cijfers van het CBS, hoeft nog niet de 
feitelijke doelgroep te zijn. De situatie in Dalfsen kan afwijken van het landelijke gemiddelde. In 
individuele situaties is het “recht” op een voorziening ook afhankelijk van inkomensbestanddelen, 
vermogen of huishoudsamenstelling. Wat de gemeente kan doen om een regeling zo volledig mogelijk 
te laten aansluiten bij de doelgroep ligt voornamelijk op het gebied van de communicatie en 
voorlichting. Daarnaast is een goede, laagdrempelige en pro-actieve dienstverlening nodig en het 
gebruik maken van netwerken en instanties om mensen te attenderen op het bestaan van regelingen 
en zo nodig ondersteunen bij het doen van een aanvraag.

Accent op kinderen, integrale aanpak en preventie
In de raadscommissie is aangegeven dat armoedebeleid meer is dan alleen financiële regelingen. Het 
gaat om een integrale aanpak. Ook preventie is belangrijk. Tenslotte is benadrukt dat kinderen in 
armoede een speerpunt van het beleid zouden moeten zijn. De nadruk op deze doelgroep is mede 
ingegeven door de recente beleidsvoornemens van staatssecretaris Klijnsma van Sociale Zaken en 
Werkgelegenheid dat heeft geresulteerd in extra financiële middelen voor gemeenten en afspraken 
tussen de staatssecretaris en de VNG.
Het college is voornemens om een specifiek plan van aanpak te maken naar aanleiding van de 
bestuurlijke afspraken met de VNG, waarbij onder ander zal worden ingegaan op de besteding van de 
extra middelen. Dit zal in nauwe samenwerking met partijen als de Participatieraad, Humanitas, de 
voedselbanken e.d. worden samengesteld. Ik verwacht in het voorjaar (april/mei) dit plan gereed te 
hebben en te kunnen voorleggen aan de raadscommissie. Ter informatie is in de bijlage het akkoord 
tussen de staatssecretaris en de VNG bijgevoegd.

Verruiming regelingen
Van diverse fracties kwam het voorstel om met name de regeling voor kinderen en voor ouderen te 
verruimen door de inkomensnorm op te rekken van 110% van de van toepassing zijnde bijstandsnorm 
naar 130%. Het college staat gereserveerd tegenover dit voorstel. 
Om te beginnen is het de vraag welk probleem hiermee wordt opgelost. Er zullen ongetwijfeld 
huishoudens zijn die voorheen niet, en nu wel in aanmerking komen voor de regelingen. Een 
dergelijke financiële tegemoetkoming komt natuurlijk altijd goed van pas. Maar hebben we hier nu het 
armoedeprobleem te pakken? En hadden we niet juist geconcludeerd dat het armoedebeleid meer 
zou moeten zijn dan alleen financiële regelingen? Voor de “hardcore” armoedeproblematiek (cliënten 
voedselbank, problematische schuldsituaties, e.d.) is in ieder geval meer nodig. Specifiek voor de 
groep ouderen spelen mogelijk andere factoren (schaamte, weten de weg niet naar de gemeente, 
etc.) een grotere rol dan de inkomensnorm. 



Het is ook moeilijk om exact te bepalen hoe groot de doelgroep is die zich bevindt tussen de 110 en 
130%-norm. Het is dus afwachten hoe groot de nieuwe doelgroep is en wat de financiële 
consequenties zijn. Bedacht moet worden dat met name bij de ouderenregeling de financiële 
tegemoetkoming redelijk hoog is (€ 745 echtpaar/€ 625,- alleenstaande). 


